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Komisia územného plánovania a životného prostredia 
Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 
Košice: 31.07.2019 
Číslo: 02365/2019/ORRUPZP/28036 
Vybavuje: Ing. arch. Anna Soročinová 

e-mail: Anna.Sorocinova@vucke.sk  
Telefón: 055/6196 654  
Fax: 055/7268 149 

 
ZÁPISNICA 

z 9. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia  
Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 31.07.2019 

 
PROGRAM 
1. Otvorenie 
2. Doplnenie Správy o výsledkoch kontrol vykonaných Útvarom hlavného kontrolóra 

Košického samosprávneho kraja na základe uznesenia č. 222/2019 z 24. júna 2019 
3. Nadobudnutie obchodného podielu GeoSurvey, s.r.o. 
4. 2. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2019 
5. Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za 1. polrok 2019 
6. Informácia o poskytnutých dotáciách do 3 300 € v zmysle § 5 ods. 5  Všeobecne 

záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií 
v znení neskorších zmien a doplnkov 

7. 1. etapa protikorupčných opatrení 
a) Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o organizácii 

referenda Košického samosprávneho kraja   
b) Etický kódex volených predstaviteľov Košického samosprávneho kraja  
c) Etický kódex pre organizácie v zriaďovateľskej pôsobnosti  Košického samosprávneho 

kraja - vzor 
d) Štatút Rady pre etiku volených predstaviteľov Košického samosprávneho kraja, jeho 

schválenie a vymenovanie členov rady  
e) Štatút Komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na ochranu verejného 

záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov  
8. Zásady a postup pre udeľovanie verejných ocenení Košického  samosprávneho kraja 
9. Informácia Slovenského vodohospodárskeho podniku, š.p. o  revitalizácii vodných tokov, 

zeleni pri tokoch a zadržiavaní vody na území Košického samosprávneho kraja  
10. Rôzne 

 Informácia o Strategickom parku Haniska 
 Informácia o Programe obnovy krajiny   

11. Záver  
 
K bodu č. 1 
Otvorenie 

Vyjadrenie: 
Predseda komisie po privítaní členov komisie a pozvaných hostí konštatoval, že na rokovaní 
bolo prítomných 15 z 25 členov – komisia bola uznášaniaschopná. Na základe informácie 
organizačného oddelenia bol upravený názov bodov c) a d) 1. etapy protikorupčných opatrení. 
Zároveň bol doplnený odporučený materiál Nadobudnutie obchodného podielu GeoSurvey, 
s.r.o. Upravený program rokovania komisie predložil predseda komisie na schválenie.  
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Uznesenie č. 24/2019: 
Komisia schválila program rokovania.  

Hlasovanie č. 1: 
Prítomní: 15 
Za: 15 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 2  
Doplnenie Správy o výsledkoch kontrol vykonaných Útvarom hlavného kontrolóra 
Košického samosprávneho kraja na základe uznesenia č. 222/2019 z 24. júna 2019 

Vyjadrenie:  
Ing. Pavol Pangrác, vedúci referátu všeobecnej kontroly a kontroly majetku, vysvetlil 
Doplnenie Správy o výsledkoch kontrol vykonaných Útvarom hlavného kontrolóra Košického 
samosprávneho kraja na základe uznesenia č. 222/2019 z 24. júna 2019. 

Diskusia: 
JUDr. Jaroslav Hlinka navrhol doplniť na str. 4 v súvislosti s ochranou osobných údajov 
fyzické osoby – živnostníkov (o tomto návrhu informoval hlavného kontrolóra).   

Uznesenie č. 25/2019: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  

Hlasovanie č. 2: 
Prítomní: 15 
Za: 15 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 3 
Nadobudnutie obchodného podielu GeoSurvey, s.r.o. 

Vyjadrenie:  
JUDr. Jarmila Zvarová, vedúca právneho oddelenia, informovala o materiáli Nadobudnutie 
obchodného podielu GeoSurvey, s.r.o.. 

Diskusia: 
Predmetom diskusie, do ktorej sa zapojili riaditeľ Úradu KSK Ing. Juraj Ďorko, RNDr. Martin 
Smrčo, JUD. Mgr. Ladislav Rovinský, PhDr. Peter Derevjaník, PhD., Ing. Michal Kravčík, 
CSc. a Ing. František Petro, boli nasledovné témy: cieľ KSK (vytvoriť podmienky pre rozvoj 
územia, zistiť teplotu a zloženie vody), celková cena ( 2 mil. 300 tis. €) a cena plánovaného 
vrtu (1 mil. 500 € – 1 mil. 600 tis. €), informácie v médiách, geologické rozdiely 
v Ďurkovskej a Čižatickej priehlbine, pozemok pre Správu ciest KSK v lokalite Čižatice, 
kvalita prípravy zámeru, preverenie využitia vody.     

Uznesenie č. 26/2019: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť v zmysle návrhu 
uznesenia.  

Hlasovanie č. 3: 
Prítomní: 15 
Za: 14 
Proti: 0 
Zdržal sa: 1 
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K bodu č. 4  
2. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2019 

Vyjadrenie:  
Dipl.-Kfm. Ing. Michal Demo, vedúci odboru financií, informoval o 2. Úprave rozpočtu 
Košického samosprávneho kraja v roku 2019.  

Diskusia: 
JUDr. Jaroslav Hlinka sa zaujímal, či má KSK vybraného dodávateľa na spracovanie 
projektovej dokumentácie pre výstavbu atletickej haly pri Strednej športovej škole 
v Košiciach (do 31.12.2018 Športové gymnázium) a či je reálne vyčerpať finančné 
prostriedky do konca roka 2019. Vedúci odboru financií odpovedal, že v predkladanej úprave 
rozpočtu ide o zmenu zdroja financovania (projektová dokumentácia pre uvedenú stavbu bude 
hradená z rozpočtu KSK).      

Uznesenie č. 27/2019: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť v zmysle návrhu uznesenia.  

Hlasovanie č. 4: 
Prítomní: 15 
Za: 15 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 5  
Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za 1. polrok 2019 

Vyjadrenie: 
Vedúci odboru financií, informoval o Plnení rozpočtu Košického samosprávneho kraja za 1. 
polrok 2019.   

Diskusia: 
K materiálu neboli pripomienky.  

Uznesenie č. 28/2019: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu  materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  

Hlasovanie č. 5: 
Prítomní: 15 
Za: 15 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 6  
Informácia o poskytnutých dotáciách do 3 300 € v zmysle § 5 ods. 5  Všeobecne 
záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií 
v znení neskorších zmien a doplnkov 

Vyjadrenie: 
Vedúci odboru financií, informoval o poskytnutých dotáciách do 3 300 € v zmysle § 5 ods. 5  
Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní 
dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov.  

Diskusia: 
K materiálu neboli pripomienky.  

Uznesenie č. 29/2019: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a zobrať na vedomie. 
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Hlasovanie č. 6: 
Prítomní: 15 
Za: 15 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 7a)  
Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o organizácii 
referenda Košického samosprávneho kraja   

Vyjadrenie: 
PhDr. Anna Heribanová, vedúca organizačného oddelenia, vysvetlila Návrh VZN KSK 
o organizácii referenda KSK.  

Diskusia: 
Predmetom diskusie, do ktorej sa zapojili riaditeľ Úradu KSK Ing. Juraj Ďorko, PhDr. Peter 
Derevjaník, PhD. a JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, boli nasledovné témy: pravdepodobnosť 
organizovania referenda KSK, transparentnosť, rovnosť vysielacieho času, návrh VZN ako 
súčasť protikorupčných opatrení.          

Uznesenie č. 30/2019: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť.  

Hlasovanie č. 7: 
Prítomní: 15 
Za: 13 
Proti: 0 
Zdržal sa: 2 
 
K bodu č. 7b)  
Etický kódex volených predstaviteľov Košického samosprávneho kraja  

Vyjadrenie: 
JUDr. Jarmila Zvarová, vedúca právneho oddelenia, vysvetlila Etický kódex volených 
predstaviteľov KSK. Zároveň informovala o pripomienkach z iných komisií, ktoré budú 
zapracované. 

Diskusia: 
Predmetom diskusie, do ktorej sa zapojili Ing. František Petro, PhDr. Peter Derevjaník, PhD., 
Bc. Dominik Karaffa, RNDr. Martin Smrčo, Ing. Jaroslav Polaček, JUDr. Mgr. Ladislav 
Rovinský a riaditeľ Úradu KSK Ing. Juraj Ďorko, boli otázky týkajúce sa kódexov iných 
krajov (len Trenčiansky samosprávny kraj má vypracovaný etický kódex), kontrola 
splnomocnenca, sankcie, podávanie majetkových priznaní členov komisie neposlancov. 

Členovia komisie hlasovali o dvoch návrhoch Bc. Dominika Karaffu: 

1. návrh: 
aby sa Etický kódex volených predstaviteľov KSK vôbec netýkal členov komisie neposlancov 

Hlasovanie: 
Prítomní: 13 
Za: 6 
Proti: 2 
Zdržal sa: 5 
Návrh nebol prijatý. 
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2. návrh: 
aby členovia komisie neposlanci nemuseli podávať majetkové priznania   

Hlasovanie: 
Prítomní: 13 
Za: 13 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0  

Uznesenie č. 31/2019: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť v znení návrhu Komisie 
ÚPaŽP: upraviť bod 7.3., aby sa priznávanie majetkových pomerov (majetkové priznania) 
netýkalo členov komisie neposlancov.  

Hlasovanie č. 8: 
Prítomní: 13 
Za: 13 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 7c)  
Etický kódex pre organizácie v zriaďovateľskej pôsobnosti  Košického samosprávneho 
kraja – vzor 

Vyjadrenie: 
Vedúca právneho oddelenia, vysvetlila vzor Etického kódexu pre organizácie  
v zriaďovateľskej pôsobnosti  Košického samosprávneho kraja.   

Diskusia: 
K materiálu neboli pripomienky. 

Uznesenie č. 32/2019: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť.  

Hlasovanie č. 9: 
Prítomní: 13 
Za: 13 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 7d)  
Štatút Rady pre etiku volených predstaviteľov Košického samosprávneho kraja,  

 jeho schválenie a vymenovanie členov rady  

Vyjadrenie: 
Vedúca právneho oddelenia vysvetlila Štatút Rady pre etiku volených predstaviteľov 
Košického samosprávneho kraja, jeho schválenie a vymenovanie členov rady.  

Diskusia: 
K materiálu neboli pripomienky.  

Uznesenie: 
nebolo prijaté, komisia nebola uznášania schopná. 
 
K bodu č. 7e) 
Štatút Komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na ochranu verejného 
záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov  
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Vedúca právneho oddelenia vysvetlila Štatút Komisie Zastupiteľstva KSK na ochranu 
verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov 

Diskusia: 
K materiálu neboli pripomienky.  

Uznesenie: 
nebolo prijaté, komisia nebola uznášania schopná. 
 
K bodu č. 8  
Zásady a postup pre udeľovanie verejných ocenení Košického samosprávneho kraja 

Vyjadrenie: 
PhDr. Anna Heribanová, vedúca organizačného oddelenia, vysvetlila Zásady a postup pre 
udeľovanie verejných ocenení KSK, pričom sa zamerala na rozdiely oproti doterajším 
zásadám a postupu.  
Materiál bol prezentovaný pred bodom č. 7d), kedy bola komisia uznášania schopná.     

Diskusia: 
K materiálu neboli pripomienky.  

Uznesenie č. 33/2019: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť.  

Hlasovanie č. 10: 
Prítomní: 13 
Za: 13 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 9  
Informácia Slovenského vodohospodárskeho podniku, š.p. o  revitalizácii vodných 
tokov, zeleni pri tokoch a zadržiavaní vody na území Košického samosprávneho kraja  

Vyjadrenie: 
Ing. Marián Miščík, Ing. Stanislav Dobrotka a Ing. Dušan Mydla, zástupcovia SVP, š.p., 
informovali o revitalizácii vodných tokov, zeleni pri tokoch a zadržiavaní vody na území 
KSK.  
Zamerali sa na nasledovné témy: hlavné ciele a úlohy SVP, š.p. (spravovanie a údržba 
vodných tokov a vodohospodárskych zariadení, protipovodňová ochrana a s ňou spojené 
aktivity, zabezpečovanie potrieb povrchovej vody pre pitné účely, priemysel, energetiku 
a poľnohospodárstvo, monitorovanie a ochrana kvality povrchových a podzemných vôd), 
hlavné dokumenty (Vodný plán Slovenska, Plány manažmentu povodňového rizika pre 
jednotlivé čiastkové povodia, Program sucha) a zákony (zákon o vodách, zákon o ochrane 
pred povodňami), organizačnú štruktúru (správy povodí v Košiciach, Michalovciach 
a Trebišove), zadržiavanie vody (5 veľkých viacúčelových vodných nádrží s celkovým 
objemom väčším ako 400 mil. m3: Ružín I. a II., Bukovec, Palcamnská Maša, Zemplínska 
šírava a 26 malých vodných nádrží s celkovým  objemom takmer 4 mil. m3, význam VN 
Veľká Domaša pre povodie dolnej Ondavy – narastanie významu závlah), riešenie problémov 
pri spracovaní a aktualizácii  manipulačných poriadkov, realizované a plánované revitalizačné 
opatrenia (obnova a výstavba nových stavidiel pre potreby zavodňovania mŕtvych ramien, 
vodozádržné opatrenia na drobných vodných tokoch, spriechodňovanie migračných bariér, 
vegetačná stabilizácia brehov tokov). Na záver uviedli, že  prioritou SVP, š.p. je okrem 
protipovodňovej ochrany aj snaha o udržateľnosť všeobecných funkcií vodných tokov.  
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Diskusia: 
Predmetom diskusie, do ktorej sa zapojili JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, RNDr. Martin 
Smrčo,  Ing. Michal Kravčík, CSc. a Ing. Milan Michalič, boli: výruby a náhradná výsadba 
stromov, spolupráca SVP, š.p. so štátnou ochranou prírody SR a okresnými úradmi – odbormi 
starostlivosti o ŽP, čistenie tokov, súkromné malé vodné elektrárne na tokoch a podnety na 
vodoochranný dozor, mapy povodňového ohrozenia a mapy povodňového rizika (SVP, š.p. 
eviduje 251 rizikových oblastí definovaných v rámci I. cyklu Plánu manažmentu 
povodňových rizík na celom Východnom Slovensku), námet na spracovanie metodiky 
riešenia problémov povodní a sucha, opatrenia navrhované v Pláne manažmentu 
povodňových rizík, dodržiavanie opatrení definovaných v územných plánoch, rešpektovanie 
záplavových území, aktualizácia manipulačných poriadkov (napr. pre vodnú nádrž Ružín), 
problémy s nesprávnou lesohospodárskou a poľnohospodárskou praxou (výsadbou 
poľnohospodárskych plodín kolmo na vrstevnice) vo vzťahu k nárastu rizika záplavy, 
čerpacie stanice a ich reverzná činnosť. 

Na záver diskusie zástupcovia SVP, š.p. potvrdili záujem aktívne spolupracovať pri návrhu 
Programu obnovy krajiny Košického kraja.       
 
K bodu č. 10  
Rôzne 

Informácia o Strategickom parku Haniska 

Vyjadrenie: 

Predseda komisie informoval o pracovnom rokovaní o Strategickom parku Haniska, ktoré sa  
uskutočnilo dňa 20. júna 2019 o 11:00 hod. v Úrade KSK. Pozvánka bola odoslaná všetkým 
členom komisie mailom dňa 5.6.2019. Rokovania sa zúčastnili: predseda KSK, podpredseda 
KSK, riaditeľ Úradu KSK, predseda komisie ÚPaŽP, zástupca InvEast SK, s.r.o., zástupca 
Útvaru hlavného architekta mesta Košice a starostovia obcí Haniska, Geča a Ždaňa.  
Zástupca InvEast SK, s.r.o. informoval o dvoch možných investoroch, s ktorými  rokuje 
SARIO: prvý je z Európy, má záujem o cca 25 ha, druhý je z Ázie, má záujem o cca 40 - 50 
ha. Ponúkaným územím pre uvedených investorov je severná časť SP Haniska pri 
širokorozchodnej trati. Južné územie SP Haniska (od cesty do Valalík) má zostať ucelené, bez 
delenia na menšie plochy.  
Strategický park by mal mať podľa vedenia KSK strategického investora (strategickú 
investíciu), nie niekoľko malých investorov, ktorí môžu byť umiestnení aj v iných lokalitách, 
napr. v územiach so schválenými priemyselnými parkami. Bližšie informácie o investoroch, 
výrobe a kapacitách poskytne  InvEast SK, s.r.o. neskôr. Zástupca InvEast SK, s.r.o. odovzdal 
aktuálne grafické vyznačenie územia SP Haniska, s pozemkami zahrnutými v osvedčení 2018 
a doplnenými v osvedčení 2019, ktoré JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský prezentoval členom 
komisie.     

Diskusia: 
Predmetom diskusie, do ktorej sa zapojili Ing. František Petro, Ing. Michal Kravčík, CSc. 
a JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, boli dôvody zníženia plochy parku, vplyv investície na 
mesto Košice a jeho spracovávaný nový územný plán, vplyvy na širšie územie.         
Na záver diskusie predseda komisie informoval, že na pracovnom rokovaní dňa 20. júna 2019 
bolo dohodnuté: sekretariát predsedu KSK zorganizuje ďalšie pracovné rokovanie o SP 
Haniska v Úrade KSK.  
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Informácia o Programe obnovy krajiny   

Vyjadrenie: 
Ing. Michal Kravčík, CSc. súhlasil s návrhom predsedu komisie, aby o Programe obnovy 
krajiny informoval na najbližšom rokovaní komisie, z dôvodu nedostatočnej účasti členov 
komisie na konci rokovania.    

Kontrola plnenia požiadaviek a uznesení z predchádzajúcich komisií 

K bodu Informácia o činnosti odboru dopravy (uzn. č. 21/2019 zo dňa 05.06.2019): 
Komisia žiadala zapracovať do Plánu udržateľnej mobility v rámci dopravnej infraštruktúry 
manažment dažďových vôd a výsadbu sprievodnej zelene. 

Požiadavka komisie ÚPaŽP bude predložená na rokovaní pracovnej skupiny Plánu 
udržateľnej mobility (PUM) Košického kraja priamo spracovateľovi PUM. Rokovanie 
pracovnej skupiny PUM, na ktorú bude pozvaný aj spracovateľ Programu obnovy krajiny, sa 
uskutoční dňa 3. septembra 2019 v Úrade KSK. Riešenia požiadavky komisie ÚPaŽP bude 
zapracované do zápisnice z rokovania.   

K bodu Informácia o Strategickom parku Haniska (zo dňa 05.06.2019)   

Pracovné rokovanie sa uskutočnilo dňa 20.06.2019. V bode č. 4 záverov rokovania bolo 
dohodnuté, že sekretariát predsedu KSK zorganizuje ďalšie pracovné rokovanie o SP Haniska 
v Úrade KSK.    

Pracovné rokovanie sa uskutoční (pravdepodobne koncom septembra) na základe aktuálnych 
informácií o SP Haniska po dohode s InvEast SK, s.r.o.. Presný termín bude oznámený 
všetkým členom komisie mailom.  
 
K bodu č. 11 

Záver 
Ďalšie rokovanie Komisie ÚPaŽP Zastupiteľstva KSK sa uskutoční dňa 2. októbra 2019 
(streda) o 13:30 hod. v zasadačke č. 242 Úradu KSK.  
Predseda komisie na záver poďakoval za účasť a ukončil rokovanie. 
 
 
 
 

...................................................... 
Ing. arch. Anna Soročinová 

  tajomníčka komisie 

...................................................... 
JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský 

predseda komisie 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


